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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Benkő Tibor, honvédelmi miniszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "A biztonsági kockázatok sem számítanak, ha török 
üzletről van szó?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Kormányzati  cáfolat  híján  immáron  tényként  kezelhető  sajtóértesülések  szerint  a  Kormány
páncélozott  csapatszállító  járművek  beszerzését  tervezi  Törökországtól.  Időközben  az  EU
tagállamai az észak-szíriai beavatkozás miatt a fegyverkereskedelmet érintő szankciókat vezettek be
Törökországgal szemben, és a török-amerikai katonai együttműködésben is komoly fennakadások
vannak.

Mindez láthatóan a legkevésbé sem zavarja a Kormányt: Szijjártó Péter külügyminiszter néhány
napja a német kollégájával közösen tartott sajtótájékoztatón tette világossá, hogy a Kormánynak
esze  ágában sincs  felülvizsgálni  a  törökökkel  folytatott  hadiipari  együttműködést.  Orbán Viktor
ugyancsak a két ország között jó ütemben haladó hadiipari együttműködésről beszélt.

Kérdezem Miniszter  Urat,  hogy eszerint  a  magyar  Kormány a  rendkívül  aggasztó  fejlemények
ellenére sem tett le a török katonai járművek beszerzéséről?

Miniszter Úr szerint a jelenlegi helyzetben nem jelent-e biztonsági kockázatot ez a beszerzés? Mi
történik akkor, ha Törökország és a többi NATO tagállam közötti hadiipari  együttműködés még
tovább  romlik,  esetleg  teljesen  befagy?  Ez  Ön  szerint  nem  járhat-e  a  katonai  járművek
leszállításának, illetve a később alkatrészellátásnak és szerviz-támogatásnak az ellehetetlenülésével?

Orbán Viktor és Erdogan török elnök barátságának ápolásáért valóban megéri ekkora kockázatot
vállalni? Vagy más ok áll a török fegyverüzlethez való makacs ragaszkodás hátterében? Esetleg
azokban  -  a  szintén  nem cáfolt  –  sajtóértesülésekben  találhatjuk  a  magyarázatot,  miszerint  az
üzleten közvetítőként bekapcsolódó NER közeli vállalkozók fognak nyerészkedni?



Az  MSZP álláspontja  egyértelmű:  nekünk  Magyarország  biztonsága  az  első.  Az  észak-szíriai
helyzet megnyugtató rendezéséig, valamint Törökország és a többi NATO tagállam kapcsolatának
normalizálódásáig  szó  sem  lehet  a  törökökkel  folytatott  fegyverkereskedelemről.  A  fideszes
oligarchákat pedig tartsák távol a Honvédség beszerzéseitől!

Várom megtisztelő válaszát!
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